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Abstract (en)
In the case of three-phase networks (A, B) which are to be coupled to one another, there is often a requirement to maintain or set a specific phase
shift between the voltages of the three-phase networks (A, B). To this end, a device (1a, 1b, 1c, 1d) is proposed which comprises two groups of
transformer windings (6u to 6t), each winding (6u to 6t) being connected via in each case one switchable stepped winding (8u to 8t) to the star
point (10a, 10b) of the respective group. The stepped windings (8u to 8t) are in this case interchanged cyclically in phase and can be switched over
cyclically. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei miteinander zu koppelnden Drehstromnetzen (A,B) besteht oftmals die Vorgabe eine bestimmte Phasenverschiebung zwischen den
Spannungen der Drehstromnetze (A,B) einzuhalten oder einzustellen. Dazu wird eine Vorrichtung (1a,1b,1c,1d) vorgeschlagen, die zwei Gruppen
von Transformator-Wicklungen (6u bis 6t) umfaßt, wobei jede Wicklung (6u bis 6t) über jeweils eine schaltbare Stufenwicklung (8u bis 8t) mit dem
Sternpunkt (10a, 10b) der jeweiligen Gruppe verbunden ist. Die Stufenwicklungen (8u bis 8t) sind dabei zyklisch phasenvertauscht und zyklisch
umschaltbar. <IMAGE>
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